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表面处理膜层憎水处理后的耐腐蚀性能

朱立群,吴俊,刘亚君等 

北京航空航天大学材料学院应用化学系 北京 100083 

摘要： 

研究了对表面处理过的各种零件表面进行B H-102憎水剂处理后的耐腐蚀等，结果表明，在镀层或转化膜层表面经过憎水处理后形成一 种透明硅氧化

合物薄膜层，有优良的憎水性，可以大幅度提高零件的耐腐蚀性能.   
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CORROSION RESISTANCE OF SURFACE FILMS AFTER HYDROPHOBE TREATMENT 

Abstract: 

The abilities of corrsion resistance of many kinds o f accessories after different surface disposed and dealed with the BH-102 hydrop 
hobe agent had been studied.The results showed that a thin and lucid film of co mpound of silicon and oxygen was on the surface after 
the plating films or the trasforming films were dealed.From the experimental results,it is knowed that th is kind of film had a good 
hydrophobicity,and enhanced the corrosion resistance of the accersories greatly.   
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